
RADA g m in y  

SANOK
PROTOKÓŁ Nr V/2019

z V sesji Rady Gminy Sanok z dnia 23 stycznia 2019 r.

Sesja Rady Gminy w Sanoku odbyła się w sali narad Urzędu Gminy 
w Sanoku Obrady V sesji otworzył o godz. 15 00 pan przewodniczący Tadeusz Wojats 
Na ogólną liczbę 15 radnych, obecnych było 15 
Ponadto w sesji uczestniczyli:

-  Anna Hałas -  Wójt Gminy Sanok;

-  Agnieszka Haduch - Skarbnik Gminy Sanok,

-  Agnieszka Marszałek -  Kierownik Referatu Ochrony Środowiska,

-  Agata Wroniak -  Kierownik Referatu Podatkowego ;

-  Mariola Hadych -  Pełnomocnik ds Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w gminy Sanok.

Sołtysi według załączonej listy obecności

Ad 1) Pan przewodniczący przywitał zebranych Na podstawie listy obecności( 15 ) 
stwierdził wystarczającą liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał.
Ad 2) Następnie przewodniczący przypomniał proponowany porządek obrad kierując 
zapytanie o propozycję zmiany porządku obrad.
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad,

2 Przedstawienie porządku obrad,

3. Przyjęcie protokołu Nr III/2019 r.;

4. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym;

5. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sanok na lata

2019-2028;

6. Podjęcie uchwały budżetowej na rok 2019,

• Przedstawienie projektu uchwały budżetowej,

• Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie o projekcie budżetu;

• Przedstawienie opinii Komisji Budżetowej i Finansów o projekcie budżetu;

• Dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie,

• Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

7 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania

Narkomanii dla Gminy Sanok na rok 2019;

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Sanok na rok 2019,

9 Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych w drodze inkasa podatku 

rolnego, podatku od nieruchomości, podatku leśnego, łącznego zobowiązania pieniężnego
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i opłat lokalnych, ustalenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso;

10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów sołectw na terenie Gminy 

Sanok;

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów stałych komisji Rady Gminy 

Sanok;

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Sanok do 

Zgromadzenia Związku Bieszczadzkich Gmin Pogranicza;

13. Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa, określenia warunków i wysokości wynagrodzenia za inkaso,

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalema stawki tej opłaty oraz stawki za pojemniki określonej 

pojemności,

15 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego;

16 Dyskusja, wolne wnioski, zapytania;

17. Zakończenie sesji

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu Porządek obrad został przyjętyjednogłośnie 

Ad 3 ) Protokół Nr III/2019 został przyjętyjednogłośnie
Ad 4 )  Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym złozyła pani wójt 

Pani Wójt „ Panie przewodniczący, wysoka rado , zaproszeni goście w okresie od 
międzysesyjnym wykonywałam obowiązki prawem przypisane związane z reprezentowaniem 
gminy oraz kierowaniem urzędem. Zarówno ja jak i wszyscy pracownicy urzędu 
realizowaliśmy obowiązki wynikające z przepisów prawa tzn zarówno z ustaw jaki 
i z uchwał rady, które państwo jako radni podejmowaliście. W okresie międzysesyjnym 
wydałam tez następujące zarządzenia, które dotyczyły różnych spraw związanych 
z działalnością gminy a mianowicie, zarządzenie w sprawie sporządzenia planów 
wykorzystania zasobów nieruchomości gminy Sanok na lata 2019-2021, zarządzenie w 
sprawie ogłoszenia pierwszego przetargu pisemnego nieograniczonego i powołania komisji 
przetargowej na sprzedaż drewna wielkowymiarowego tartacznego pozyskanego z lasu gminy 
Sanok - sołectwa Kostarowce oraz Raczkowa, zarządzenie w sprawie ustanowienia 
służebności gruntowej na nieruchomości stanowiącej własność gminy Sanok położonej w m 
Niebieszczany, zarządzenie w sprawie wszczęcia postępowania i powołania komisji do 
przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego pn " 
Termomodemizacja budynku WDK w m Kostarowce, oznaczonego nr GKI.271 1 2019, oraz 
zarządzenie w sprawie autopoprawki do projektu uchwały budżetowej gminy Sanok na rok 
2019 Z istotnych spotkań w których brałam udział to było spotkanie u pana starosty było to 
pierwsze spotkanie. Pan starosta zaprosił wszystkich włodarzy z powiatu sanockiego , na 
razie było to spotkanie informacyjne mające na celu przedstawienie poszczególnych włodarzy
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bo część w drodze wyborów się zmieniła. Takie spotkania z tego co pan starostwa powiedział 
będą odbywały się cyklicznie , będziemy rozmawiać na temat różnych spraw 
w poszczególnych gminach I tutaj od razu powiem ,że kierownik referatu pan Łukasz 
Mędyka w tej chwili przygotowuje zestawienie dróg powiatowych będących na terenie naszej 
gminy zęby pisemnie wystąpić do Starostwa o remonty i modernizację dróg co uważamy ,ze 

' jest rzeczą bardzo istotną. Myślę, ze również na posiedzenie rady gmmy na pewno będziemy 
chcieli zaprosić czy samego pana starostę czy cały zarząd aby porozmawiać o drogach bo 
wiemy ze tutaj jest bardzo duży problem i duże zaniedbania. Oprócz tego brałam udział 
w dniu seniora w Zabłotcach, Kostarowcach, w kolędowaniu oraz w spotkaniu opłatkowym 
organizowanym przez panią Wojewodę i Marszałka Województwa w Rzeszowie , 
w spotkaniu noworoczny w Pobiedme i wczoraj w spotkaniu w Klubie Seniora 

w Mrzygłodzie Dziękuję bardzo ”
W powyższej sprawie nikt me zabrał głosu

Ad 5 ) Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Sanok na lata 
2019-2028. Projekt w/w uchwały omówiła pani skarbnik 
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę Nr 
W23/2019 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sanok na lata 2019-2028.

Ad 6 ) Podjęcie uchwały budżetowej na rok 2019. Projekt w/w uchwały omówiła pani 

skarbnik
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie o projekcie budżetu została odczytana 
przez panią skarbnik i stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 
Opinia Komisji Budżetowej i Finansów o projekcie budżetu została odczytana przez 
przewodniczącą komisji i stanowi załącznik nr 2 do mniejszego protokołu 
W powyższych sprawach głos zabrali
Pan Stanisław Dereń „ Panie przewodniczący, szanowni państwo chciałem zapytać i tutaj 
swoje pytanie skieruję do pani wójt ponieważ nie ma pana Wdowiaka a chodzi mi głownie
0 dział 750 rozdział 75023 Ja wiem ,ze komisja budżetowa wnikliwie analizowała projekt 
budżetu bo tak wynika z opinii pani przewodniczącej ale mam tutaj pewne wątpliwości co do 
wysokości dochodów uwzględnianych na pozycji urzędu gminy właśnie Właściwie chodzi 
mi o kwotę wzrostu o 857.000 zł o tę kwotę wzrastają nam wydatki urzędu gminy 
porównaniu do roku 2018 Wiem ,że jest tam umieszczona kwota 550.000 zł na zakup piętra 
ale jeszcze te niemal o 340 000 zł jest wzrost wydatków I teraz abyście państwo mieli 
jasność to ja sobie pozwoliłem porównać wydatki w tym rozdziale w stosunku do roku 2018
1 2017 każdego roku wzrost w tym rozdziale kształtuje się w wysokości 300 -350 tyś. Z tego 

biorąc pod uwagę wydatki urzędu gmmy największą pozycję stanowią me inaczej a tylko 
wynagrodzenia Wynika z tego, ze wynagrodzenia średnio rocznie w urzędzie gminy 
wzrastają nam o kwotę 300 000 zł każdego roku No tak wskazują tutaj cyfry i dane no 
szkoda, ze me ma pana Wdowiaka bo me wiem czy pani wójt będzie znała szczegóły w tej 
kwestii i stąd moje pytanie również, czy w sposób taki drastyczny zwiększamy zatrudnienie 
w urzędzie gminy bo tak naprawdę nie wiem ile jest osób zatrudnionych, czy mamy aż tylu 
emerytów, którym będziemy płacić odprawy emerytalne bo z tego co się orientuję to
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pochodne od wynagrodzeń nie uległy zmianie od dłuższego czasu w związku z czym te 
wynagrodzenia wydaje mi się rosną w sposób znaczny bo jest to średnio rocznie o ponad 
300.000 zł. Chciałem na razie tylko o to zapytać.”
Pani Skarbnik „ Aja mam pytanie, czy pan radny porównuje planowane wydatki czy 
wydatki wykonane?
Pan Stanisław Dereń „ Na razie z projektu czyli planowane ”
Pani Skarbnik „ A no właśnie proszę sobie sprawdzić ,ze na wynagrodzenia nigdy nie mamy 
tyle wydatków co jest w planie, zawsze są one nizsze Kiedy planujemy wynagrodzenia do 
planu przyjmujemy stawki maksymalne, jednak ich w takiej wysokości nie otrzymujemy Ja 

mogę zejść i przynieś panu wydatki wykonane i one co roku są znacznie nizsze od wydatków 
planowanych. I też w roku 2017 był plan 3 min 800 a teraz jest 4 min więc jest wzrost o 200 
tyś bo tak ja mówię pracownik, który planuje, planuje maksymalny wzrost wynagrodzeń, 
planuje pracowników interwencyjnych ale po wykonaniu nigdy w 100% me wykonujemy 
zaplanowanych wydatków z wynagrodzeń „
Pan Stanisław Dereń „ Nie mniej jednak wzrost jest bardzo znaczny jest każdego roku 
bardzo duży nawet biorąc pod uwagę me plan ale wydatki „
Pani Skarbnik „ Ale jak wzrasta budżet ogółem zauważył pan7 -proporcjonalnie. Każdego 
toku mamy większe wydatki w całym budżecie , jest inflacja której tutaj nie ma i nam 
wszystkie koszty tez wzrastają.”

Pan Stanisław Dereń „ Czyli mam rozumieć, ze nie ma zwiększenia zatrudnienia a jedynie 
Wzrost chyba wynagrodzenia ”
Pani Wójt „ Szanowni państwo na pewno nie przewidujemy ani jakiś istotnych podwyżek 
ani tez istotnego wzrostu zatrudnienia Z całą pewnością w momencie kiedy zostanie 
uruchomiona oczyszczalnia ścieków na pewno tutaj będzie potrzebne zwiększone 
zatrudnienie o czym będziemy państwa z całą pewnością informować na bieżąco jak ta 
sytuacja będzie wyglądała Trudno jest mi powiedzieć ile w tym roku będzie przypadało 
odpraw emerytalnych ewentualnie nagród jubileuszowych bo to tez ma istotne znaczenie ” 
Pan Stanisław Dereń „ To tylko dla uzupełnienia jeśli pani wójt jest zorientowana to prosił 
bym o informację ilu mamy ogółem zatrudnionych pracowników w urzędzie gminy?.”
Pani Wójt „ Myślę, ze około osiemdziesięciu paru ale na najbliższą komisję czy 
w momencie kiedy pan będzie zainteresowany przekażemy dokładną informację ilu jest 
zatrudnionych pracowników w urzędzie i poszczególnych jednostkach organizacyjnych.” 
Pani Agnieszka Pastuszak „ Chciałam tylko jeszcze dodać ,ze planowane jest przyjęcie kilu 
osób jeśli dojedzie do uruchomienia oczyszczali ścieków w Tyrawie Solnej więc tez jest to 
ujęte w budżecie „
Pani Bogumiła Kaczmarska „ Chciałamjeszcze wyjaśnić odnośnie budowy chodnika 
w Trepczy Na czas budowy chodnikajest spisane porozumienie między powiatem a gminą 
o przejęciu drogi bo tam tez RIO nam coś zakwestionowało tak7”
Pani Skarbnik „ Tak, bo uchwała o przyjęciu zadania była podjęta w roku 2017 natomiast 
skład orzekający nie miał tak jakby na świeżo tej uchwały i potraktował to tak jakbyśmy 
wykonywali zadanie na obcej drodze. Dziękuję.”
Pan Roman Zapotoczny „ Pani wójt mieszkańcy Płowieć sprzedali obiekt- budynek byłej 
szkoły chciał bym się dowiedzieć w jakim rozdziale bo miałem mało czasu aby zapoznać się 
z projektem tego budżetu są zaksięgowane te pieniążki.”
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Pani Skarbnik „ A w którym roku była sprzedaż tego obiektu9”
Pan Roman Zapotoczny „ W 2018 ”
Pani Skarbnik „ No to są w wykonanych dochodach z 2018 roku, dochody ze sprzedaży są 
ujmowane po stronie dochodowej natomiast wydatki będą realizowane zgodnie z uchwałą 
zebrania wiejskiego Jak państwo wiecie każda miejscowość na swoją ewidencję analityczną, 

co pół roku dostajecie państwo ile w danej miejscowości jest środków na mieniu i to 
mieszkańcy w drodze uchwał decydują o ich przeznaczeniu. Te środki nie giną będzie 
uchwała o ich przeznaczeniu i zgodnie z tym przygotujemy zmiany do budżetu w danym 
rozdziale. A na co mieszkańcy chcą te środki przeznaczyć?”
Pan Roman Zapotoczny „ Pani skarbnik mieszkańcy przeznaczyli juz te środki 
w głosowaniu na zebraniu wiejskim i przeznaczyli je na budowę oświetlenia w miejscowości. 
A dlaczego zadałem to pytanie bo sprzedaż była w grudniu więc chciał bym się dowiedzieć 
czy zostało to zaksięgowane na 2018 czy na 2019 i jeżeli tak to kiedy będzie dokonana 
zmiana bo mieszkańcy juz przeznaczyli te środki na zebraniu wiejskim w 2018 roku jak 
również inwestycja trwa i było by zasadnym gdyby to juz tutaj w tym budżecie na 2019 było 
ujęte a me widzę tego. Dziękuję ”
Pani Skarbnik „ Zacznę od tego ,ze dochody ujmowane są kasowo , plan ze sprzedaży mamy 
zawsze dość wysoki więc na pewno plan jest w całości nie wykonany i dochody są 
zaksięgowane zgodnie z zasadami rachunkowości budżetowej i są ujęte w 2018 roku kasowo. 
I pan je zobaczy w sprawozdaniu z wykonania budżetu, które do końca marca państwu 
przedłożymy i tez się pojawi to w załączniku nr 5 do sprawozdania gdzie będą 
wyszczególnione jako dochody sołectwa Płowce.”
Pan Roman Zapotoczny „ Czyli mam rozumieć ,ze przy najbliższej zmianie budżetowej jaka 
będzie również ten wydatek zostanie odpowiednio przeksięgowany. Dziękuję ”
Pani Skarbnik „ Naturalnie tak jak to robimy we wszystkich miejscowościach ”
Pan Stanisław Dereń „ Miał bym jeszcze jedno pytanie do pani skarbnik , w uchwale 
budżetowej w dziale 900 rozdział 90001 mamy zmniejszenie w stosunku do projektu budżetu
0 kwotę 100 000 zł nasuwa mi się to pytanie bo będziemy zwiększać opłatę za śmieci, 
z czego wynika to zmniejszenie?”
Pani Skarbnik „ Panie radny, są to środki na chodnik w Trepczy ■ zmniejszając na . ,
kanalizację Ponieważ tam są umowy również przechodzące i my pisząc projekt budżetu do 
końca me wiedzieliśmy jaka będzie kwota faktur przedłożonych więc założyliśmy prawda 
kwotę kalkulacyjną Teraz z kolei mamy juz wiedzę ile faktur spłynęło do końca grudnia
1 wiemy ze możemy 100 000 zł uwolnić aby zabezpieczyć mną umowę na wykonanie 
chodnika w Trepczy.”
W głosowaniu 14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr V/24/2019 w sprawie budżetu Gminy Sanok na rok 2019

Ad 7 i 8) Podjęcie uchwał w sprawie
uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Sanok na rok 

2019,
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
dla Gminy Sanok na rok 2019. Projekty w/w uchwał omówiła pani Mariola Haduch.
W powyżej sprawie głos zabrali
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Pan Stanisław Dereń „ Czy wszystkie środki każdego roku na profilaktykę zostają 
wykorzystane?”
Pani Mariola Haduch „ W znacznym stopniu tak, dążymy do tego no niestety czasami nie 
udaje wykorzystać się ich w 100% ale jest to podyktowane tym, ze nie wszystkie sołectwa 
chcą korzystać z tych środków co nie zmienia faktu, że zbliżamy się do pełnego 
wykorzystania tych środków, które pochodzą z zezwoleń na alkohol Jesteśmy bardzo blisko 
myślę, że w tamtym roku nawet za blisko.
Pan Stanisław Dereń „ One nie przechodzą na rok następny?”
Pani Mariola Haduch „ Nie one nie przechodzą na rok następny.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Komisja Budżetu i Finansów zapoznała się z tymi uchwałami 
i pozytywnieje zaopiniowała.”

W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła 
uchwałę Nr V//25/2019 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Sanok na rok 2019 oraz uchwałę Nr V/26/2019 w sprawie uchwalema 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy 
Sanok na rok 2019.

Ad 9 ) Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych w drodze inkasa podatku 
rolnego, podatku od nieruchomości, podatku leśnego, łącznego zobowiązania pieniężnego 
i opłat lokalnych, ustalenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. Projekt w/w uchwały 
omówiła pani Agata Wroniak.”
W powyższej sprawie głos zabrali:
Pani Agnieszka Pastuszak „ Projekt uchwały został omówiony na komisji budżetu i 
finansów i został pozytywnie zaopiniowany.”
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwalę Nr 
V/27/2019 w sprawie poboru od osób fizycznych w drodze inkasa podatku rolnego, podatku 
od nieruchomości, podatku leśnego, łącznego zobowiązania pieniężnego i opłat lokalnych, 
ustalenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso.

Ad 10) Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów sołectw na terenie Gminy 
Sanok. Projekt w/w uchwały omówiła pani Wójt 
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr V/28/2019 w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów sołectw na terenie Gminy Sanok

Ad 11) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów stałych komisji rady gminy 
Sanok. Plany pracy komisji zostały przedstawione przez poszczególnych przewodniczących 

komisji stałych
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę Nr 
V/29/2019 w sprawie zatwierdzenia planów stałych komisji Rady Gminy Sanok
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Ad 12) Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Sanok do

Zgromadzenia Związku Bieszczadzkich Gmin Pogranicza
Wskazano trzy kandydatury na przedstawicieli1
Pani Agnieszka Marszałek (12 za, 0 przeciw, 3 wstrzymało się)
Pan Paweł Wdowiak (14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymała się)
Pan Tadeusz Wojtas ( 5 za, 0 przeciw, 10 wstrzymało się)
W głosowaniu zdecydowano ,ze przedstawicielami Gminy Sanok do Zgromadzenia Związku 
Bieszczadzkich Gmin Pogranicza będą pani Agnieszka Marszałek oraz pan Paweł Wdowiak. 
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr V/30/2019 w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Sanok do Zgromadzenia 
Związku Bieszczadzkich Gmin Pogranicza.

Ad 13) Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, określenia warunków i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Projekt w/w uchwały omówiła pani Agnieszka Marszałek 
W powyższej sprawie głos zabrali.
Pani Agnieszka Pastuszak „ Projekt uchwały było omówiony na komisji budżetu i finansów 

i został pozytywnie zaakceptowana ”
Pan Stanisław Piecuch -  Sołtys Srogowa Dolnego „ Szanowni państwo chciał bym zabrać 
głos w tej sprawie. Koszt wywozu nieczystości jest zwiększony o 50% a nam sołtysom 
zmniejszono do 4% wynagrodzenie za przyjmowanie wpłat od mieszkańców. Dlaczego akurat 
nas obciąża się tymi kosztami czy mógłby mi to ktoś wytłumaczyć. Panowie radni niektórzy 
tez są sołtysami i my praktycznie za darmo mamy to robić dla idei.”
Pani Bogusława Kaczmarska „ Chciałam powiedzieć, ze ja na komisji budżetu i finansów 
wnioskowałam o 5% ponieważ wzrastają koszty za nieczystości o 50% i zęby to jakoś 
zniwelować obniżyliśmy kwotę za inkaso Z tym, ze jak mówię ja byłam za tym aby to było 
5% ponieważ tam idzie połowa więc tutaj tez obniżamy połowę. Dziękuję ”
Pan Stanisław Piecuch -  Sołtys Srogowa Dolnego „ Jeden procent to tutaj w ogóle me 
wchodzi w rachubę bo to czy będzie 4% czy 5% to to i tak są bardzo małe stawki. Ja nie wiem 
czy ktokolwiek z sołtysów się zgodzi zbierać opłaty za taką kwotę. Takie jest moje zdanie 

i wszystkich sołtysów ”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Chciałam się odnieść do tego , tez jestem sołtysem ale 
głosowałam za tym aby było to 4% ponieważ szukaliśmy oszczędności gdzie się dało 
Podwyższyliśmy w znacznym stopniu opłatę dla gospodarstw, które nie segregują śmieci, 
będą zmiany w wywozach wielko gabarytów i będzie to na zgłoszenie zęby nam nie rosły 
koszty no i doszło do kwestii poboru opłat dla inkasentów no z racji tego ze podwyżki będą 
na poziomie 50% i zęby utrzymać miej więcej tą samą stawkę co sołtysi otrzymywali to 
obniżyliśmy po prostu inkaso Te pieniążki, które do tej pory otrzymywaliście to było od 
kwoty 8 zł i 20 zł a teraz będzie od stawki 12 zł i 23 zł. Powiem tak praca sołtysajest niestety 
trochę pracą społeczną, ja tez jestem sołtysem i wole mieć trochę mniejszy procent i mieć 
spokój z zarzutami mieszkańców, ze my się obławiamy po prostu a oni mają podwyżki.”
Pan Stanisław Piecuch -  Sołtys Srogowa Dolnego „ To może radnym należało by trochę 

obciąć dietę i było by sprawiedliwie ”
Pan Roman Zapotoczny „ Panie przewodniczący ja  chciałem zapytać dlaczego radni
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i sołtysi dostali tą informację tak późno i me uczestniczyli w dyskusji na komisji budżetowej 
ewentualnie dlaczego nie zwołano komisji wspólnej w tym temacie.”
Pan Przewodniczący „ Panie radny, ten temat był wielokrotnie omawiany na komisji 
budżetowej i uważam, ze rolą komisji budżetowej i nie tylko bo komisja rewizyjna tez się 
tym zajmowała jest właśnie praca między innymi nad opłatami o , których tutaj dzisiaj 
mówimy ”

Pan Roman Zapotoczny „ Panie przewodniczący moje pytanie było inne ja  pytam dlaczego 
sołtysi me zostali poinformowani i tylko tyle.”
Pan Przewodniczący „ Sołtysi zostali poinformowani bo otrzymali materiały takjak każdy 
radny na sesję ”

Pan Roman Zapotoczny „ Panie przewodniczący rozmija się pan z prawdą ponieważ sołtysi 
i ja również dostałem materiał z pustym polem a te 4% dostałem dopiero dzisiaj ”
Pani Agnieszka Marszałek „ Proszę państwa ja chciałam jeszcze wspomnieć o innych 
rzeczach i takjak pani radna tutaj wspomniała, ze będziemy szukać oszczędności i szukamy 

ich. Również jeśli chodzi o osoby, które pracują w zakresie obsługi gospodarki odpadami 
jeden etat zostanie wyłączony i przerzucony do budżetu bo w żaden inny sposób me możemy 
dofinansować chociaż my robiliśmy to i dofinansowywaliśmy system gospodarki odpadami 
W uchwale grudniowej głosowaliście państwo przesuniecie środków budżetowych na 
gospodarkę odpadami co RIO nam zakwestionowało i w związku z tym musimy stawki 
podnosić więc tutaj z naszej strony tez zmiany i staramy się po naszej stronie również szukać 
oszczędności. Natomiast chciałam tylko przypomnieć, ze kiedy wchodził system gospodarki 
odpadami to początkowo ustawa nie dopuszczała pobierania opłaty w formie inkaso co 
państwo sołtysi tutaj wskazywali ,ze stracą również wpływy z podatków bo mieszkańcy, 
którzy me mogą wpłacać opłaty za gospodarowanie odpadami będą po prostu w całości 
wpłacać w kasie lub na konto. Natomiast jak tylko pojawiła się taka możliwość to 
wprowadziliśmy ten pobór opłaty. Wprowadziliśmy kiedy mieliśmy na to pieniądze 10% 
stawkę inkaso natomiast teraz mamy ciężkie lata i staramy się w jakiś sposób wyjść 
naprzeciw mieszkańcom. Specjalnie terminy ustalone są tak aby to było w tym samym czasie 
co podatki aby nie było żadną uciążliwością dla sołtysów aby ta praca me była pracą 
powieloną, dodatkową. Tak, że staraliśmy się wyjść naprzeciw sołtysom ale w tym 
momencie po prostu musimy zadbać o mieszkańców Dziękuję bardzo ”
Pan Stanisław Piecuch -  Sołtys Srogowa Dolnego „ Mówi pani ,ze mamy ciężkie czasy ja 
pamiętam z historii ,ze były jeszcze cięzsze a dzisiaj naprawdę nie jest tak źle tylko trzeba 
szukać tych pieniędzy . Jako sołtysi jesteśmy na każde zawołanie a to wynagrodzenie nie jest 
adekwatne do naszej pracy, wykonujemy czarną robotę a po prostu tak się nas docenia jak 
tutaj widzimy ”
Pani Janina Bodziak „ Ja chciałam tylko zaznaczyć, ze jestem sołtysem od 27 lat 
i zaczynałam pracę gdzie była to praca społeczna. Dostawała wynagrodzenie na poziomie 80 
zł dopiero 2 dekady gdzie mamy więcej Uważam, ze przy tej podwyżce jeśli chodzi o opłaty 
za śmieci upominać się o wyzsze wynagrodzenia jako prowizję to me przystoi, uważam ze 
mieszkańcy mieli by do nas ogromne pretensje Ja to tak pojmuje i tez jest sołtysem a radną 
dopiero jestem parę miesięcy. Powiem tak nie po to aby się chwalić ale mieszkańcy doceniają 
moją pracę bo jestem 27 lat Dziękuję bardzo.”
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Pan Jerzy Bieleń -  Sołtys Pakoszówki „ Szanowni państwo my się nie domagamy podwyżki 
my na temat podwyżki milczymy. My po prostu chcemy aby to zostało na takim samym 
poziomie 7% by to równoważyło. My me chcemy podwyżki chcemy aby zostało na taki 
samym poziomie co było ”
Pani Janina Bodziak „ Ja chce powiedzieć , ze na pewno prowizja nie będzie zmniejszona 
bo prowizja od 8 zł a od 12 zł czy od 15 zł a 23 zł to się zbilansuje. Tak uważamy, ze tak to 

będzie ”
Pani Jadwiga Skiba -  Sołtys Straehociny „ Proszę państwa, proszę o poprawienie mnie jeśli 
źle rozumuje Biorę np. rodzinę 4 osobową do tej pory było po 8 zł za segregowane co daje 
nam 32 zł razy 10% to jest 3.20 zł, a teraz 4 razy 12 zł to 48 zł razy 4% to 1.92 zł Dlaczego 
wy nas karzecie za co?. Mozę trzeba zwiększyć efektywność pobierania mech wszyscy płacą 
równo i sprawiedliwie bo są tacy co nie płacą wcale i być może się jeszcze im umarza. Proszę 
się takimi sprawami zająć ale karać nas sołtysów Inaczej jest się sołtysem jak jest 50 domów 
a inaczej jak jest 300. Proszę to wziąć pod uwagę.”
Pan Marian Ja k lik - Sołtys Stróż Małych i Wilekich „ Chciałem zapytać jaka to będzie 
kwota oszczędności przy założeniu procentowym jakie tutaj macie państwo radni do 
przegłosowania. I mamjeszcze jedno pytanie gdzie jeszcze można szukać oszczędności albo 
gdzie jeszcze były szukane aby w takim stopmu me podwyższać opłat za śmieci. Czy jest 
jakaś analiza porównawcza, ze wykonano pewne działania, z których by wynikało ze te kwoty 
są takie albo ze może mogły by być nizsze ”
Pani Agnieszka Marszalek „ Proszę państwa ta podwyżka, którą tutaj mamy zaplanowaną 
w następnej uchwale wynika głownie z podwyżki kosztów, które wskazują nam wykonawcy 
i instalację tej podwyżki i tych kosztów no nie przeskoczymy Ona wynika ze zmiany ustaw, 
z dodatkowych obowiązków nakładanych przez wykonawców, dodatkowych wymogów.
Więc tak jak mówię to są koszty, których me przeskoczymy i myśmy juz rozmawiali o tym na 
komisji finansów , ze pewne rzeczy można by było podjąć, aby zatrzymać wzrost cen a me> 
jakoś go obniżyć bo to jest raczej niemożliwe Pierwotnie inkaso w roku 2013 było ustalone 
na 5% potem zostało podwyższone na 10% i na początku jeszcze państwo roznosiliście worki 
i tutaj były umowy cywilne na roznoszenie worków. Później podwyższyliśmy na 10% no ale 
w tedy mieliśmy pieniądze można powiedzieć ,ze nawet pewną nadwyżkę Natomiast od 
dwóch łat dopłacamy do systemu w ubiegłym roku tez była podwyżka i me zmienialiśmy 
kwoty inkaso, ale teraz jest to drastyczna podwyżka.”
Pan Rafał Cecuła „ Czy my ewentualnie możemy się z tą uchwałą wstrzymać jeszcze, 
zrobić spotkanie z sołtysami i przegłosować ją później9”
Pani Agnieszka Marszałek „ Proszę państwa 15 marca mamy termin wpłat i zwykle 
inkasenci otrzymują książki do tygodnia przed poborem więc ja  myślę ,ze sesja lutowa jest 
również wystarczająca aby podjąć taką uchwałę.”
Pan Przewodniczący „ Ja przypominam państwu ,ze ten punkt jest w porządku obrad i on 
obowiązuje ”
Pan Piotr Baran -  Sołtys Lisznej „ Ja chciał bym tylko jeszcze dwa słowa gwoli 
wyjaśnienia. Co my powiemy ludziom tak na chłopski rozum bo rosną koszty, rośnie to rośnie 
tam to ale wzrost opłaty o 50% co my im powiemy bo to nie jest 10%, 15 % tylko 50% . Jak 
my mamy to ludziom wyjaśnić bo teraz teoretycznie opłaty za śmieci będą większe niz 

podatek."
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Pani Janina Bodziak „ Opłaty muszą wzrosnąć z mojej obserwacji jako sołtysa wynika ,ze 
w zeszłym roku jeszcze na początku u sąsiadów, chodzę po wsi to widzę wystawiano 2 do 3 
worków. We wtorek był odbiór segregowanych śmieci to wynoszą po 9,10,12 worków i to 
jest związane z ilością śmieci, ogromnie wzrosła ilość wyrzucanych śmieci i to jest powód 
właśnie tego wzrostu. I tak należy ludziom tłumaczyć, proszę się przejść jak jest odbiór to to 
widać.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Proszę państwajeśli chodzi o wzrost opłaty jest on związany 
z ogólnie nie przygotowanym systemem gospodarki odpadami w kraju, również 
z wdrożeniem nowych przepisów do których gminy, przedsiębiorcy nie byli przygotowani 
wcześniej i nie mogli się przygotować z uwagi na to, że są to przepisy narzucone przez 
ustawodawcę zupełnie sztuczne i sztywne One nie odzwierciedlają naszego stanu gospodarki 
odpadami w kraju Po pierwsze bardzo zaostrzono wymagania co do zagospodarowania 
i przetwarzania odpadów. W związku z czym od pierwszego Iipca zeszłego roku był w ogóle 
problem aby gdziekolwiek z instalacji oddać śmieci zmieszane, oddać śmieci, które mają być 
paliwem alternatywnym , których nie wolno było od tego dnia składować na składowisku Nie 
mamy instalacji termicznego przekształcania, nie mamy spalarni w zasadzie to ,ze od nas 
śmieci odbierane były terminowo i były przekazywane do dalszego zagospodarowania to u 
nas było bardzo dobrze bo są gminy w których wykonawca po prostu me przyjeżdżał bo me 
miał gdzie tych śmieci oddać. Takie zamieszanie powstało w związku ze zmianą przepisów, 
wprowadzenia nowych wymogów od lipca zeszłego roku. W ślad za tym wszystkie instalacje 
podniosły znacznie ceny i my także w trakcie roku mieliśmy podwyżkę tych cen, zrobiliśmy 
zmianę budżetową i przesunęliśmy 300 000 na gospodarkę odpadami juz za rok 2018. Druga 
sprawa, proszę państwa od kiedy zaczęto zbierać odpady segregowane tak naprawdę 
w naszym kraju nie ma co z mmi zrobić bo my nie byliśmy przygotowani na taką ilość 
surowców wtórnych. Słyszycie państwo w radio w telewizji, ze odpady również przyjeżdżają 
do nas z zagranicy , są różne nielegalne działania co również nakręca problem 
zagospodarowania odpadów i koszty z tym związane. Dodatkowo zaraz po wprowadzeniu 
tych przepisów, słyszeliście państwo ile było pożarów na terenie całego kraju a ustawodawca 
w tym momencie wprowadził nowe wymogi co do wyposażenia instalacji. Wprowadził 
kaucje to muszą zapłacić wszyscy , którzy u siebie odpady magazynują przez krótki okres 
oraz u siebie przetwarzają czyli wszyscy, którzy od nas odbierają odpady c i , którzy odbierają 
plastiki, papier, odpady zmieszane i wszystkie odpady, które da się przetworzyć termicznie 
Wszystko to nakręca bardzo koszty i w tym momencie na poziomie opłat, które mamy ja 
praktycznie nie mogę złozyć zapytania na usługę punktu zbiórki odpadów w Pisarowcach bo 

po prostu nie mamy pokrycia środków aby uruchomić w tym momencie ten punkt i na pewno 
przez cały luty jeszcze on nie będzie działał. Jest zima i może teraz tego mieszkańcy tak nie 
odczują ale generalnie aby nasz system działał no to musimy wprowadzić e podwyżki. I to nie 
jest nasz wymysł my nie wymyślamy sobie nowych rzeczy. Wiecie państwo, że w tamtym 
roku musieliśmy wprowadzić worki na odpady biodegradalne , dyskusje w tym temacie były 
bardzo obszerne dyskutowała cala rada. Taki był wymóg ustawy nikt się na to nie patrzył czy 
nam się opłaca czy nie i ile to będzie kosztowało W tym roku kiedy problem powstał 
w Warszawie bo tam akuratme mieli dłuższy termin umowy i dopiero w tym roku 
wprowadzali kolejne frakcje odbioru odpadów teraz dopiero pochylono się nad terminem 
a kiedy robiły to małe gminy nikt się nawet nad tym nie zająknął. Więc to są koszty
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wymyślonego przez ustawodawcę systemu gospodarki odpadami Dziękuję ”
Pan Stanisław Piecuch -  Sołtys Srogowa Dolnego „Mam pytanie do pani kierownik bo nie 
znam zasad jak działa to cale przedsięwzięcie ale z pani wypowiedzi wynika tak jakby gmina 
się tym wszystkim zajmowała a pan Grządziel świadczy tylko usługi transportowe ”
Pani Agnieszka Marszałek „ W zakresie odpadów zmieszanych firma Transprzęt świadczy 
usługi zbierania na terenie gminy , transportu i przekazywania ich do instalacji regionalnej 
Natomiast w zakresie pozostałych odpadów firma ta określa jaki jest koszt zebrania 
i zagospodarowania tych odpadów i proszę państwa my ich nie sprzedajemy, my dopłacamy 
za to aby firma je zabrała i tak jest we wszystkich gminach ”
Pan Stanisław Piecuch -  Sołtys Srogowa Dolnego „ Czy ktoś to kontroluje w ogóle ?”
Pani Agnieszka Marszałek „ Wszystkie odpady są przekazane na podstawie kart, 
samochody mają momtoringi możemy sprawdzić kiedy i gdzie onejadą, kiedy się wysypują 
i gdzie Wszystkie odpady są przekazane na podstawie kart ich przekazania i dodatkowo jeśli 
chodzi o odpady zmieszane instalacja przekazuje nam terminy i ilości samochodów, które 
wjechały na teren bazy łącznie ze wszystkimi wagami i masami Następnie przedsiębiorca 
przekazuje nam wszystkie informację z instalacji gdzie przekazał odpady o wysokościach 
recyklingu i wysokościach zagospodarowania tych odpadów ”
Pan Jacek Sroka -  Sołtys Prusieka „ Panie przewodniczący, wysoka rado chciałem zapytać 
odnośnie tego inkasa ,czy możemy ten temat odłożyć na potem tak jak powiedział pan Rafał 
Cecuła i przedyskutować go jeszcze.”
Pan Przewodniczący „ Proszę państwa przypomnę tylko jeszcze raz, ze w materiałach, które 
państwo otrzymaliście jest określone wynagrodzenie inkasentów w wysokości 4% 
zainkasowanych należności to po pierwsze. Rozmawiać oczywiście możemy tylko chciałbym 
abyście państwo mieli wszyscy mieli tą świadomość, zresztą ten temat był poruszany na 
komisji to o czym w tej chwili powiem Otóż zwiększenie tego inkasa dla sołtysów będzie 
powodować i proszę być na to przygotowanym kolejne może 0,50 a może 1 1,00 zł 
podniesienie opłat za wywóz śmieci segregowanych Jeżeli opłaty za inkaso będą wyzsze to 
tym samym musimy skądś te pieniądze znaleźć a wziąć je możemy tylko i wyłącznie stąd , ze 
po prostu będziemy zmuszeni podnieść opłaty za wywóz ”
Pan Marian Jaklik -  Sołtys Stróż Małych i Wilekich „ Tak tutaj mówimy ogólnikami, ze 
jeżeli inkaso się zmieni to kwotę za odpady trzeba będzie podnieść Ale ile konkretnie czy my 
mówimy o kwocie godnej poświecenia takiej ilości czasu.”
Pani Agnieszka Marszalek „ Proszę państwa w roku 2017 kwota inkaso stanowiła 39.000 zł 
w roku 2018 kwota stanowiła 45.000 zł a w roku 2019 przewidujemy 68.000 zł.”
Pan Wiesław Oryszczak „ Mam pytanie do pani kierownik czy na dzień dzisiejszy jest pani 
wstanie powiedzieć jaki koszt roczny gmina ponosi za wywóz śmieci.” ,,
Pani Agnieszka Marszalek „ Proszę państwa ponieważ mamy tez wpływy z podmiotów za 
kubły więc ich roczne wpływy juz po podwyżce to 239. 604 zł, za domki letniskowe 
segregowane i niesegregowane to będzie 9 000 zł, za mieszkańców w przypadku osób , które 
nie segregują 388 000 zł i w przypadku mieszkańców, którzy segregują 1 816.000 zł Łącznie 
wpływy rocznie powinny wynieść jeżeli nic by się nie zmieniło np. mieszkańcy nie zmieniali 
by deklaracji na segregacje 2 454 000 zł natomiast jeżeli chodzi o wydatki to odbiór 
odpadów zmieszanych to jest kwota 500 687 00 zł i to jest juz z przetargu, 
zagospodarowanie odpadów po cenie , którą nam teraz instalacja daje to jest kwota 741 150 zł



, odbiór odpadów segregowanych 364 964 z l , popioły 77 868 z ł , bio 5 000 zł, pozostałe czyli 
np wielkogabaryty 156 000 zł, funkcjonowanie PSZO -  ku tutaj na SPGK 120.000 zł, 
funkcjonowanie PSZO -  ku w Pisarowcach 90 000 zł tutaj są po prostu założenia i to jest 
takie wstępne bardzo oszczędne wyliczenie. I jeszcze utrzymanie PSZO- ku jakieś drobne 
remonty to jest kwota 10.000 zł. zakup kontenera bo jesteśmy zobowiązani do odbiory 
tekstyliów 6 000 z ł , obsługa systemu i tutaj ona obejmuje wszystko wynagrodzenia 
pracowników, wynagrodzenia inkaso, zakup kodów to jest 340.000 zł. Łącznie wszystko daje 
wydatki 2 413.000 zł więc jak państwo widzicie tutaj jest różnica tylko 40.000 zł i to jest tak 
jak mówiłam, ze zakładam ze me będzie zmian z mesegregowanych na segregowane ale takie 
zmiany są i na pewno będą. Więc w tym momencie mamy bardzo ograniczony budżet i nie 
możemy mc w zasadzie więcej zrobić. Jeśli chodzi np. o roznoszenie listów to mamy to tutaj 
juz przerzucone do budżetu i płacimy to juz z administracji i tutaj tak jak mówiłam mamy 
wyliczone 4 etaty ale zęby nam tych środków nie brakło to jeden etat mamy przerzucony do 
administracji po to aby nie obciążać juz tego budżetu ”
Pan Tadeusz Burka „ Panie przewodniczący, szanowana rado chciałem zapytać panią 
kierownik bo zadaje się tak na komisjach rozmawialiśmy, ze odbiór śmieci mamy umową 
podpisany do końca pierwszego kwartału ”
Pani Agnieszka Marszałek „ Nie , przetarg mamy na rok czyli do końca roku 2019 ”

Pan Tadeusz Burka „ To myślę proszę państwa ,czy w tej sytuacji me powrócić do tej 
uchwały ale dzisiaj przegłosować ją w taki kształcie jakim jest natomiast po kwartale wrócić 
do rozmów odnośnie inkasa.”
Pan Krzysztof Skoczołek „ A może zaproponować inny procent inkasa, może 7% było by 
satysfakcjonujące dla sołtysów1?, ponieważ sołtysi zarzucają ,ze ich kosztem idzie podwyżka 
i opłaty narzucone ”
Pan Tadeusz Burka „ Jak kosztem sołtysów?”
Pan Krzysztof Skoczołek „ Ponieważ 4% po wyliczeniach pani sołtys ze Strachocmy to me 

jest 10%.”
Pan Roman Zapotoczny „ Ja chciał bym wrócić do tego co było zadane przez sołtysa ze 
Stróż, chciał bym aby ktoś mi odpowiedział jaki jest w tej chwili koszt inkasa na rok 2018 
i jaki był by planowany gdyby był 4% na 2019 i jeżeli można było by przeliczyć o jakiej 
kwocie mówimy gdyby inkaso było na poziomie 7% Czy jest możliwość przedstawienia tego 
teraz sołtysom i radnym.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Proszę państwa ja wspomniałam jakie były pełne koszty bo 
mam tutaj takie dane w roku 2017 kwota inkaso stanowiła 39.000 zł w roku 2018 kwota 
stanowiła 45 000 zł a w roku 2019 przewidujemy 68 000 zł. przy stawce 10%”
Pan Roman Zapotoczny „ Gdy będzie stawka 4% będzie to mniej więcej na poziomie 
30.000 zł, więc drodzy sołtysi rozmawiamy tutaj o kwocie miedzy 4% a 10% o około 30 000 
zł i to jest taka kwota. Pytanie czy gmina jest w stanie taką kwotę pokryć, czy będzie sięgała 
do kieszeni sołtysów. Miał bym pytanie w sumie dotyczące następnego punkt ale jak juz 
rozmawiamy na ten temat to czy może pochyliliście się, badając i sondując wysokość tej 
kwoty nad stawkami, które są uchwalone ewentualnie funkcjonują do tej pory w innych 
gminach sąsiednich mówimy o podobnych gminach czyli me o Sanoku tylko np o Zarszynie , 
Bukowsku, Zagórzu tego typu gminach.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Opłaty dla mieszkańców są bardzo różne i wzrosty są duże Nie
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wszystkie gminy mają teraz przetargi bo niektóre gminy miały rozstrzygnięte przetargi 
w połowie roku 2018 czyli funkcjonują jeszcze na starych przetargach czyli nie mają jeszcze 
określonych wszystkich kosztów. Natomiast podwyżki były we wszystkich gminach od 
3 00 zł -  5,6 00 zł różnie to było bo są kwoty i 13 00 zł 1 15 .00 zł od segregowanych mniej 
więcej tak to funkcjonuje zdarzają się też pojedynczo i po 11.00 zł ”
Pan Stanisław Piecuch -  Sołtys Srogowa Dolnego „ Chciał bym jeszcze zapytać panią 
kierownik jak wygląda sprawa z tymi co nie płacą jaka jest ściągalność od nich, jaki procent 
w ogóle nie płaci za nieczystości.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Nie umiem powiedzieć jaki procent nie płaci, ale kwota 
zaległości się nie zwiększa więc generalnie powiedziała bym ,ze jeżeli nowi nie płacą to stare 
są ściągane Bardzo rzadko są umorzenia, jeżeli już to są to pojedyncze sytuacje losowe i tą są 
pojedyncze decyzje, generalnie raczej idziemy na rozłożenie na raty Więc tak jak mówię ta 
kwota zaległości ona me rośnie i jest to mniej więcej cały czas na tym samym poziomie ”
Pan Przewodniczący „ Proszę państwa była tutaj mowa aby zrobić porównanie jak to jest 
w innych sąsiednich gminach .chciał bym przypomnieć albo poinformować bo być może nie 
wszyscy o tym wiedzą, ze są gminy i to wcale nie daleko od nas położone gdzie sołtysi 
w ogóle me mają inkasa, nie mówię ze my mamy w tym kierunku zmierzać, mówię tylko 
skoro takie pytanie było ,że takie sytuacje mają miejsce mogę nawet powiedzieć, że jest to 
gmina która z nami bezpośrednio graniczy. Myślę, że tą dyskusję zakończymy głosowaniem, 
natomiast do tematu wrócimy.”
Pan Stanisław Piecuch -  Sołtys Srogowa Dolnego „ To co pan teraz powiedział to ja 
myślę, że punkt widzenia zależy od punktu siedzenia Tez pan był sołtysem i wracać do tego 
czy my mamy mieć inkaso czy me mamy ..
Pan Przewodniczący „ Zostałem zle zrozumiany mówiąc ,ze są gminy gdzie me ma inkasa 
nie miałem na myśli zęby państwa pozbawiać tego inkasa odpowiedziałem na pytanie czy 
robiliśmy porównanie z innymi gminami a więc to porównanie jeśli chodzi o inkaso tak 
wygląda Proszę me odbierać opacznie moich słów bo akurat nie w tym kierunku zmierzałem 
żeby państwu cokolwiek zabierać.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Proszę państwa naprawdę długo zastanawialiśmy się co z tym 
zrobić , gdzie szukać oszczędności czy może zmienić harmonogram, czy zmniejszyć jeden 
przejazd ale mieszkańcy od dawna apelowali o taki rozkład jaki jest na ten moment Odbiór 
wielkogabarytów też myśleliśmy o likwidacji jednego ale tez tych śmieci jest tyle ,ze za 
chwile będziemy mieli dzikie wysypiska. Nie ma takiego dobrego rozwiązania o tak powiem 
sami dobrze wiecie jak jest w waszych miejscowościach w mojej jest tak samo.”

Pan Przewodniczący „ Proszę państwa kilka razy tutaj padło takie słowo takie uderzenie 
zupełnie nie potrzebne w kierunku radnych by obniżyć diety radnym. Szanowni państwo , 
radni mają diety ustalone na tym poziomie jakie są w tej chwili w roku 2009 i od tego czasu 
nie były ani razu podnoszone. Natomiast państwo pamiętacie ,że dla was zrobiliśmy ukłon i ja 
me wypominam tego tylko proszę jeśli mówi się do radnych to proszę tez pamiętać o sobie 
Dlatego tez proszę nie mieć pretensji do radnych, ze ktoś wam tutaj robi krzywdę bo nie robi 
drodzy państwo , proszę tego ta nie odbierać.”
Pan Roman Zapotoczny „ Panie przewodniczący chciał bym wrócić do kwot, mówimy tutaj 
o kwocie trzydziestu , trzydziestu paru tysięcy przeliczając to na 18 000 mieszkańców to to 
wychodzi w granicach 10,16 gr. O takiej kwocie mówimy jeśli nie dużo mniejszej bo to
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kwestia dokładnego przeliczenia. Myślałem, ze będzie dyskusja, sołtysi będą mogli w niej 
uczestniczyć i me marnowalibyśmy czasu Było by wspólne posiedzenie komisji i me 
musielibyśmy tego dyskutować na sesji tylko zrobilibyśmy to w bardziej przemyślany sposób 
bo uważam, ze dzisiaj dyskusja jest nie przemyślana ze względu na to ,że nie została 
przedyskutowana to wszystko jeżeli chodzi o kwestie związane z inkasem. Kwestia formalna 
proszę o przegłosowanie stawki 4% i 7% procent i to jest wniosek formalny. A jeżeli chodzi 
o dietę to tak juz sołtysi zauważyli mamy tutaj radnych, którzy są wjednej komisji i mamy 
tutaj radnych, którzy są w czterech o ile się me mylę Więc możemy sobie tutaj powiedzieć, 
ze ci radni, którzy są w 3,4 komisjach to pewnie mogą się podzielić z sołtysami tymi 
pieniążkami i w tedy pokryjemy kwotę tego nie doboru między 4 a 7%. Dziękuję bardzo. ” 
Pani Janina Bodziak „ Jeżeli chodzi o radnych to właśnie pracujemy nad nowym 
wynagrodzeniem dla radnych. Myślę, że w piątek będzie dyskusja dwóch komisji w sprawie 
ryczałtowego wynagrodzenia dla radnych Na pewno ta sytuacja zostanie zmieniona i kwota 
nie będzie uzależniona od ilości komisji tylko będzie to ryczah każdy radny będzie mógł 
przyjść na każdą komisję ”
Pan Rafał Cecula „ Proszę państwa ponieważ uchwała w sprawie inkasa budzi takie emocje 
ja pfoponuję aby dzisiaj odrzucić tą uchwałę i powrócić do rozmów Sam byłem za tym aby te 
4% było, ewentualnie rozważam tą opcję aby sołtysi nie zajmowali się poborem tej opłaty 
Natomiast myślę, że w tym momencie będzie to decyzja, która może nas kłócić nawzajem 
a praca sołtysów również jest ważna i potrzebna. Dziękuję.”
Pan Stanisław Dereń „ Panie przewodniczący chciał bym złozyć wniosek formalny 
o zamknięcie dzisiejszej sesji bo tok postępowania jest taki a me inny sołtysi mają szereg 
wątpliwości. Dlatego proponuję aby przerwać sesję i kontynuować ją  na następnym 
posiedzeniu w terminie takim w którym każdy juz będzie mimo wszystko przygotowany do 
dalszej dyskusji i do głosowania Proszę poddać wniosek pod głosowanie. Dziękuję.”
Pan Przewodniczący „ Panie radny przyjęliśmy porządek obrad dzisiejszej sesji i go po 
prostu realizujemy.”
Pan Marian Chrząszcz -  Sołtys Kostarowiec „ Szanowni państwo me było by tej dyskusji 
gdyby było zrobione spotkanie z sołtysami przed sesją. Trzeba było zorganizować z zebranie 
z sołtysami w innych latach takie spotkania były raz w miesiącu teraz me ma ich w ogóle 
Dziękuję ”
Pan Przewodniczący „ Panie sołtysie nie jest rolą przewodniczącego rady zwoływanie 
komisji budżetowej związanej z ochroną środowiska od tego są przewodniczący 
poszczególnych komisji i ja  nie odbijam tutaj piłeczki tylko przypominam ,ze tak to akurat 
funkcjonuje. Więc proszę państwa jeżeli chodzi o tą uchwałę jeżeli ją odrzucimy i to jest 
w rękach radnych to po prostu zostanie ona me przyjęta no i tyle ”
Pan Roman Zapotoczny „ Panie przewodniczący ...”
Pan Przewodniczący „ Nie udzieliłem panu głosu.”
Pan Roman Zapotoczny „ Parne przewodniczący pan mi permanentnie nie udziela głosu, ja 
zgłosiłem wniosek formalny czy pan to rozumie.”
Pan Przewodniczący „ Rozumiem, ale zgłosił pan ten wniosek w trakcie kiedy zarządziłem 
głosowanie więc przeprowadzimy to głosowanie i jeszcze raz mówię jeśli uważacie państwo 
,ze tą uchwałę należy odrzucić to tak zagłosujecie i ona zostanie odrzucona więc nie widzę 
problemu byśmy nie mieli jej procedować ”
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Pan Krzysztof Skoczołek „ Ja tak bardzo króciutko proszę o takie wytonowane szanowanie 
radnego Zapotocznego ja wiem ,ze może czasem zadaje niewygodne pytania ale jak szanujmy 
się to wzajemnie Dziękuję bardzo.”
Pan Przewodniczący „ No i tak robimy.”

W glosowaniu 1 za, 9 przeciw, 5 wstrzymało się rada gminy Sanok me podjęła uchwałę 
w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, 
określenia warunków i wysokości wynagrodzenia za inkaso

Ad 14) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemniki określonej 
pojemności. Projekt w/w uchwały został omówiony pani Agnieszka Marszałek.

W głosowaniu 9 za, 2 przeciw, 4 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr V/31 /2019 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemniki określonej pojemności

Ad 15 ) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Podkarpackiego na realizację zadania publicznego. Projekt w/w uchwały został omówiony 
panią Wójt.”
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę Nr 
V/32/2019 udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Podkarpackiego na realizację 
zadania publicznego

Ad 16 ) W punkcie dyskusja, wolne wnioski i zapytania głos zabrali:

Pan Jacek Sroka -  Sołtys Prusieka, który podziękował radnym za nie podjęcie uchwały
0 inkaso

Pan Roman Zapotoczny “ Mam pytanie do pani wójt odnośnie transportu. Ponad miesiąc 
temu spotkaliśmy się z przedstawicielami firmy Start, spotkanie było w gronie sołtysa ze 
Stróż ,moim i jeszcze paru mieszkańców. Przedstawiciel firmy Start na tym spotkaniu 
zobowiązał się , ze przedstawi albo złozy wniosek o umorzenie podatku czy to zrobił.”
Pani Wójt “ Złożył i o taki jaki podatek wnioskował taki został mu umorzony.”
Pan Roman Zapotoczny “ Dziękuję tojedno pytanie a drugie dotyczy obwodnicy
1 nieszczęsnego obejścia tej obwodnicy. Czy do tej pory dostała pani jakąś odpowiedź od tej 

instytucji do , której skierowała pani pismo, i czy inne instytucje albo powiedzmy inni 
przedstawiciele do pani wójt się zwrócili ewentualnie poinformowali panią o krokach które 
poczynią aby doprowadzić ten odcinek do przejezdności. Dziękuję ”
Pani Wójt “ Żadnej odpowiedzi na piśmie me otrzymałam Natomiast pan Skrętkowski 
przedstawiciel naszej gminy uczestniczył w spotkaniach w Starostwie na temat poprawy 
jakości stanu tej drogi ”
Pan Roman Zapotoczny “ Pani Wójt chciałem panią poinformować, ze mieskańcy nadal są 
bardzo niezadowoleni z jakości wykonania tego objazdu i jeszcze raz podnoszą poprzez 
swojego radnego zęby panią wójt zobligować do tego zęby poczyniła większe starania mz do
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tej pory Dziękuję.”
Pani Wójt “ To znaczy mamy wyłożyć środki z budżetu na poprawę jakości tej drogi tak 
mam to rozumieć ?”
Pan Roman Zapotoczny “ Pani wójt niech pani rozumie tak jak pani powiedziałem, 
mieszkańcy proszą aby pani wójt poczyniła większe starania jak do tej pory aby poprawie 
przejezdność tego odcinka. Dziękuję.”
Pan Tadeusz Burka “ Szanowni państwo , tak się pan radny Zapotoczny upomina o tą drogę 
a wie, ze obwodnica jest strategicznym zadaniem No jak sobiepaństwo to wyobrażacie to 
jest taki sam przypadek jak mieszkańcy chcieli mieć kanalizację i nie chcieli przepuścić 
inwestora przez swoją działkę. Proszę państwa musimy jakoś przetrwać te niedogodności 
a w zamian za to będziemy mieć obwodnicę Bierzmy pod uwagę to ,ze jest to inwestycja 
bardzo duża, tyle lat czekaliśmy na nią a teraz przeszkadzamy w jej budowie Dziękuję.”
Pan Przewodniczący “ Chciał bym jeszcze dodać bo być może me wszyscy to wiedzą ale 
mam nadzieje ,że pan radny Zapotoczny to wie , ze obwodnicy me buduje gmina Sanok i pani 
wójt nie jest odpowiedzialna za tą inwestycję , więc może te zarzuty być może skąd mąd 
słuszne należało by skierować do inwestora lub być może do wykonawcy. Cóż my tutaj 
możemy to tak jakby chciał pan powiedzieć sąsiadowi co on ma robić na swojej działce,
0 tym decyduje sąsiad bo jest właścicielem i podobnie jest tutaj decyduje właściciel, który na 
tej działce buduje. “
Pan Roman Zapotoczny “ Panie przewodniczący gdyby się pan zapoznał z dokumentacją
1 pismem, które tutaj złożyłem na ręce pani wójt to wiedział by pan do kogo adresujemy
i jakie są nasze w cudzysłowiu żądania Minimum standardów jest przyjęte i chcielibyśmy 
aby minimum standardów było przyjęte na tym odcinku. To mam tyle do powiedzenia 
i jeszcze raz panie przewodniczący proszę się zapoznać z dokumentacją, która została złozona 
i będzie pan wiedział do kogo adresujemy ajedną z instytucji jest gmina Sanok bo do tego 
zobligowali mnie mieszkańcy Miszkańcy kierują do urzędu przede wszystkim do urzędu, 
który jest najbliżej, również inne instytucje są przeze mnie odpowienio w cudzysłowiu 
nachodzone i informowane o tym stanie. Niech się pan o to nie martwi. Dziękuję.”
Pan Przewodniczący “ Dokładnie wiem do kogo pan adresował pisma bo je czytałem ”
Pan Roman Zapotoczny “ Panie przewodmczącyjakby pan czytał to by pan wiedział.”
Pan Przewodniczący “ Właśnie wiem.”
Pan Rafał Cecuła “ Co sesja to jest tylko jeden temat dyskutowany i me wiem pan radny 
Zapotoczny to ma tylko oczko w głowie tą obwodnicę i nic więcej a są sprawy tez inne 
Chciałem powiedzieć jeszcze odnośnie głosowania uchwały w sprawie podwyżki śmieci to , 
ze niektórzy radni byli przeciw czy wstrzymali się od głosu to me wiem zjakiego powodu 
tutaj nie ma jakiś naszych fanbern , że my chcemy tak czy inaczej to jest poprostu czysta 
ekonomia dlatego troszkę się dziwie Dziękuję ”

Ad 17 ) O godzinie 18 : 10 pan przewodniczący wobec wyczerpania się porządku obrad 

zamknął V sesje Rady Gminy Sanok.

Obradom przewodniczył


